



អ.វ.ត.ក

# សវនាការលើស្ថានភាពកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីរបស់ អៀង ធីរិទ្ធ ក្នុងការចូលរួមការជំនុំជម្រះ

៣០ - ៣១ សីហា ២០១២

បន្ទាប់ពីបានផ្តល់សេវាព្យាបាលដល់ អៀង ធីរិទ្ធ អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងនឹងបើកសវនាការនៅថ្ងៃទី៣០ និង ៣១ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១២នេះ ដើម្បីស្តាប់ការវាយតម្លៃរបស់អ្នកជំនាញវេជ្ជសាស្ត្រលើស្ថានភាពកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីរបស់ អៀង ធីរិទ្ធ ក្នុង ការចូលរួមការជំនុំជម្រះ។ ខាងក្រោមនេះគឺជាចម្លើយតបទៅនឹងសំណួរមួយចំនួនពាក់ព័ន្ធនឹងសវនាការលើស្ថានភាពកាយសម្បទា និងបញ្ហាស្មារតីរបស់ អៀង ធីរិទ្ធ ក្នុងការចូលរួមសវនាការ។



អៀង ធីរិទ្ធ អតីតរដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសង្គមកិច្ចនៃរបប កម្ពុជាប្រជាធិបតេយ្យ

## តើ “សមត្ថភាពខាងកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីរបស់ជនជាប់ចោទក្នុង ការចូលរួមការជំនុំជម្រះ” មានន័យយ៉ាងដូចម្តេច?

“សមត្ថភាពខាងកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីរបស់ជនជាប់ចោទក្នុង ការចូលរួមការជំនុំជម្រះ” គឺជាគោលការណ៍ទូទៅមួយដែលជនជាប់ចោទ ណាម្នាក់អាចត្រូវយកមកជំនុំជម្រះបានលុះត្រាតែជនជាប់ចោទរូបនោះមាន សមត្ថភាពខាងកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីធួនល្មមក្នុងការអនុវត្តសិទ្ធិរបស់ ខ្លួននៅក្នុងតុលាការ។ គោលការណ៍នេះរួមមាន សមត្ថភាពក្នុងការយល់ដឹង អំពីបទចោទប្រកាន់មកលើខ្លួន ការយល់ដឹងអំពីមូលហេតុនិងបច្ច័យនៃ ដំណើរការនីតិវិធី ការយល់ដឹងអំពីភស្តុតាង និងសមត្ថភាពក្នុងការបង្ហាញទៅ មេធាវីរបស់ខ្លួននិងក្នុងការផ្តល់សក្ខីកម្ម។

ផ្អែកតាមវិធាន៣២ នៃវិធានផ្ទៃក្នុងរបស់ អ.វ.ត.ក សហចៅក្រមស៊ើបអង្កេត អង្គបុរេជំនុំជម្រះ អង្គជំនុំជម្រះសាលា ដំបូង ឬអង្គជំនុំជម្រះតុលាការកំពូល អាចចេញសេចក្តីបង្គាប់ឱ្យមានការវាយតម្លៃផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រឬចិត្តសាស្ត្រទៅលើជនជាប់ ចោទដើម្បីរកឱ្យឃើញ ថាតើជនជាប់ចោទមានសមត្ថភាពខាងកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់ចូលរួមការជំនុំ ជម្រះដែរឬទេ។

## ហេតុអ្វីបានជានៅក្នុងខែវិច្ឆិកាឆ្នាំ២០១១ អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងរកឃើញថា អៀង ធីរិទ្ធ ពុំមានសមត្ថភាពខាងកាយ សម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីសម្រាប់ចូលរួមការជំនុំជម្រះ?

បន្ទាប់ពីមានការពិនិត្យនិងវាយតម្លៃដោយអ្នកជំនាញវេជ្ជសាស្ត្រចំនួន៥រូប អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងបានសម្រេចចិត្តនៅ ថ្ងៃទី១៧ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១១ ថា អៀង ធីរិទ្ធ ពុំមានសមត្ថភាពខាងកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីចូលរួមការជំនុំជម្រះ ទេ ដោយសារគាត់មានជំងឺរង្វង់រង្វាន់ (ឬអាចជាជំងឺបាត់ការចងចាំ)។ អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងយល់ឃើញថា អៀង ធីរិទ្ធ អាចនឹងពុំមានសមត្ថភាពធួនល្មមដើម្បីយល់អំពីដំណើរការជំនុំជម្រះក្តី ដោយសារតែការភ្លេចភ្នាំងរបស់គាត់។ ប្រសិនបើពុំ អាចយល់ដឹងគ្រប់គ្រាន់អំពីដំណើរការជំនុំជម្រះក្តីទេ អៀង ធីរិទ្ធ ប្រហែលជាពុំអាចណែនាំមេធាវីរបស់គាត់ ហើយក៏ពុំអាច ការពារខ្លួនឯងបានដែរ។



# សវនាការលើស្ថានភាពកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីរបស់ អៀង ធីរិទ្ធ ក្នុងការចូលរួមការជំនុំជម្រះ



## តើអង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងនឹងត្រូវចេញសេចក្តីសម្រេចអំពីសមត្ថភាពខាងកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីរបស់ អៀង ធីរិទ្ធ នៅក្នុងអំឡុងពេលសវនាការថ្ងៃទី ៣០-៣១ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១២ នេះឬយ៉ាងណា?

ទេ! សវនាការនេះត្រូវបានរៀបចំឡើងដើម្បីឱ្យអ្នកជំនាញវេជ្ជសាស្ត្របង្ហាញអំពីលទ្ធផលនៃការពិនិត្យរបស់គាត់ និងដើម្បីបើកឱ្យមានការពិភាក្សានៅក្នុងតុលាការរវាងអ្នកជំនាញវេជ្ជសាស្ត្រជាមួយមេធាវីការពារក្តីរបស់ អៀង ធីរិទ្ធ សហព្រះរាជអាជ្ញា និងសហមេធាវីនាំមុខតំណាងដើមបណ្តឹងរដ្ឋប្បវេណី។ អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងនឹងចេញសេចក្តីសម្រេចអំពីសមត្ថភាពខាងកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីរបស់ អៀង ធីរិទ្ធ នៅពេលក្រោយ។

## ប្រសិនបើជនជាប់ចោទត្រូវបានរកឃើញថាមិនមានសមត្ថភាពខាងកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីអាចចូលរួមការជំនុំជម្រះបាន តើនឹងមានរឿងអ្វីកើតឡើង?

នោះជាការសម្រេចចិត្តរបស់ចៅក្រមនៃអង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូង ដោយផ្អែកលើបទប្បញ្ញត្តិច្បាប់និងការអនុវត្តតាមច្បាប់ជាតិ និង/ឬ អន្តរជាតិ។

## ប្រសិនបើជនជាប់ចោទត្រូវបានរកឃើញថាមិនមានសមត្ថភាពខាងកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីធ្ងន់ធ្ងរសម្រាប់ការចូលរួមការជំនុំជម្រះ តើសេចក្តីសម្រេចនោះអាចត្រូវប្តឹងសាទុក្ខបានដែរឬទេ?

ប្រសិនបើសេចក្តីសម្រេចរបស់អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងទាក់ទងនឹងសមត្ថភាពកាយសម្បទានិងបញ្ហាស្មារតីរបស់ជនជាប់ចោទមានអានុភាពបញ្ចប់កិច្ចដំណើរការនីតិវិធី សេចក្តីសម្រេចនោះអាចត្រូវប្តឹងសាទុក្ខទៅអង្គជំនុំជម្រះតុលាការកំពូល។ រាល់សេចក្តីសម្រេចផ្សេងៗទៀតទាក់ទងនឹងការឃុំខ្លួន អៀង ធីរិទ្ធ ជាបណ្តោះអាសន្ន ក៏អាចត្រូវប្តឹងសាទុក្ខបានដែរ។

### សេចក្តីបដិសេធ

ព័ត៌មាននេះត្រូវបានរៀបចំដោយផ្នែកកិច្ចការសាធារណៈនៃ អ.វ.ត.ក ក្នុងគោលបំណងចែករំលែកដល់សាធារណជនទូរចំណេះដឹងជាមូលដ្ឋានស្តីអំពីដំណើរការជំនុំជម្រះក្តី។ នេះពុំមែនជាឯកសារផ្លូវការទេ ហើយពុំមានព័ត៌មានណាមួយនៅទីនេះមានគោលបំណងបដិសេធការរកឃើញណាមួយឬសេចក្តីសន្និដ្ឋានណាមួយរបស់អង្គជំនុំជម្រះសាលាដំបូងឬអង្គជំនុំជម្រះតុលាការកំពូលឡើយ។